
ELDRERÅDET I MELAND. 
 

 

ÅRSMELDING OM ARBEIDET I ELDRERÅDET 2016 

 

I møte i kommunestyret 09.09.15, sak 64 vedtok kommunestyret å avvikle Fellesrådet, og 

Eldrerådet og Råd for menneske med nedsett funksjonsevne vart etablerte. 

 

Eldrerådet sine medlemmer 2016 m/personlege varamedlemmer vart vald for 4 år av 

kommunestyret 25.11.2015.  

  

Medlemmer:      Personlege varamedlemmer: 

 

Sigurd Knudsen  Meland eldresenter 1. Johannes Reigstad 

        ”               ”  2. Gunnhild Sagstad 

Klara Hansen   Seniordansarane 1. Alf Sagosen 

        ”               ”  2. Audhild Sagosen 

Klara Mongstad  Meland eldresenter 1. Johannes Fosse 

        ”          ”  2. Bjørg Hjertås 

Jorunn Brakstad  Meland Helselag 1. Olaug Tveit 

        ”          ”  2. Randi Iden 

Astrid Anne Fjeldstad   Pensjonistkoret 1. Helge Nygård 

        ”          ”  2. Hilda Austegard 

Stian Lavik   ULK   1. Kjersti Vikebø Nesse 

       2. Øystein Blom 

Erling Rønnestad  UDU   1. Jon Vidar Sakseide 

       2. Grethe Wenche Søiland Sæthre  

 

Første møtet i Eldrerådet var 09.12.15. På dette møtet vart Sigurd Knudsen vald som leiar og 

Jorunn Brakstad vald som nestleiar. 

    

I 2015 hadde Eldrerådet 1 møte og i 2016 6 møte. 

 

Eldrerådet har handsama 33 saker i tillegg til godkjenning av innkalling/sakliste, møtebok, 

skriv og meldingar og aktuelle saker: 

 

 

Plansaker eldrerådet har fått til uttale: 

 

1.  Varsel om opstart – detaljregulering Mjåtveit 

Rådet peika på at det er viktig å leggje til rette for gode gang- og sykkelvegar.  

I utbyggingsområdet bør det leggjast fartsdumpar. Bør sjå på trafikksikringstiltak i 

resten av området. 

 

2. Varsel om oppstart av detaljregulering for Langeland 

 Eldrerådet har ingen merknader til oppstart av detaljregulering for Langeland. 

 

3. Områdeplan for Rylandshøgda 

 Eldrerådet er positiv til utbygging av Rylandshøgda. 

 Viktig å ta vare på turstiar i området. 



4. Reguleringsplan Holme forretningsområde  

Eldrerådet går inn for at det vert lysregulert gangfelt. Eldrerådet er uroa over at det 

planlagte tiltaket ikkje vert nytta på grunn av kompliserte lange avstandar. 

 

 

Saker eldrerådet har fått til uttale: 

 

5. Budsjett 2016 

Eldrerådet peika på følgjande: 

- Positivt at dagsenteret ikkje vert stengt i sommar 

- Fysioterapitenestene til sjukeheimen bør aukast i takt med utbygging av sjukeheimen 

 - Viktig med nok «kort-tidsplassar 

 - Styrke dag-aktivitetstilbodet særskilt for personar med begynnande demenssjukdom 

- Vedlikehald av den gamle delen av sjukeheimen må prioriterast 

- Eldrerådet peikar på at sak om eigenbetaling for tenesteyting innan helse- og      

  sosialtenester – nye satsar ikkje er sendt til Eldrerådet for uttale. 

 

6. Høyringsnotat om råd i kommunar og fylkeskommunar for ungdom, eldre og 

personar med nedsett funksjonsevne 

 Pkt 7- Om innhaldet i ny forskrift om eldreråd – val og samansetnad 

 Det er viktig at den/dei politisk valde  ikkje må vere fylt 60 år. 

 

7. Kartlegging og verdisetting av friluftsområde i Meland 

Eldrerådet er positiv til kartlegging og at det kan sendast inn innspel til kartlegginga. 

 

8. Økonomiplan 2017-2020 

 Eldrerådet vil kome med følgjande merknader: 

- Forsere å ta i bruk fleire pasientrom på sjukeheimen 

- Auke vedlikehald på kommunale bustader 

 

9. Budsjett 2017 

Eldrerådet peikar på at det trengs fleire sjukeheimsplassar, så det må opnast for fleire 

tilsette. 

Viktig at dagsenteret ikkje vert stengt i feriar. 

Eldrerådet er uroa over at det ikkje er rom for å ta i bruk dei 4 ledige romma på 

sjukeheimen. Bør bruke midlar frå disposisjonsfondet for å investere i 

omsorgsteknologi og kvardagsrehabilitering. 

 

10.  Kommunestruktur – oppdatert intensjonsavtale 

Viktig å ta vare på det som er bygd opp her i kommunen. 

 Eldrerådet sluttar seg til pkt. 7 Prinsipp for tenestetilbod og kompetanse. Eldrerådet vil 

presisere at nærleik til tenesteyting er viktig. 

 

11.  Dataklubb for seniorar 

 Eldrerådet ønskjer per no ikkje å gå inn for dette. 

 

 

 

 

 



Val 

12. Val av medlem til legat og testamentstyre 

 Klara Hansen vart vald som medlem. 

 Erling Rønnestad vart vald som varamedlem. 

 

13. Val av medlem og varamedlem til Trivselskomiteen 

 Sigurd Knudsen og Klara Mongstad vart vald som medlemmer og Klara Hansen vart 

vald som varamedlem. 

 

Saker eldrerådet har teke opp på eige initiativ:  

 

14. Stoda i pleie og omsorg. 

Tenesteområdeleiar i heimetenesta Britt Romarheim orienterte om korleis 

heimetenestene er organisert.  

Tenesteområdeleiar Meland sjukeheim Randi R.Minde orienterte om Meland 

sjukeheim.  

 

15. Sentralisering av fylkestannlækjarkontor 

Eldrerådet ber ordførar å presse på for å omgjere vedtaket. Tiltaket er ikkje 

rekningssvarande og miljømessige er det eit dårleg tiltak. 

 

16. Sagstad skule og Grasdal skule – informasjon om universell utforming 

Eldrerådet peika på at utbygging både på Sagstad skule og Grasdal skule tek mykje av 

leikearealet til skulane. Viktig at ein opparbeider nytt leikeareal så snart råd er. 

 

 

Deltaking på kurs og konferansar: 

 

17.  Folkevaldopplæring  

 To dagars kurs på rådhuset 

 Folkevaldopplæring  

Ein dags kurs på rådhuset - temadag om plansystemet 

 

18. Den Internasjonale eldredagen 1. oktober 

Arrangement i rådhuset 

Foredrag med Jan Spurkeland «Humor og helse» 

Ulike aktivitetar på forskjellige møterom 

Helselaget hadde kafe i kantina 

I tillegg deltok ordførar, Seniordansarane og Pensjonistkoret  

Gode tilbakemeldingar 

 

19. Eldrerådskonferansen i Hordaland 2016 

Klara Hansen, Klara Mongstad og Sigurd Knudsen tok del. 

Interessant konferanse.| 

 

 

 

 

 

 



Kulturarrangement: 

 

 Den kulturelle spaserstokken 

 Ungdomslaget Framsteg sitt lokale på Rossland: 

Filmframsyningar på vaksenkafeen – dokumentarfilmar av Øyvind Sandberg 

Konsert – TAUS, ei vokalgruppe. 

 

Sjukeheimen og Eldresenteret: 

Filmframsyning i samarbeid med besøkstenesta i Meland– dokumentarfilmar av 

Øyvind Sandberg. 

«Ferda-Vinje» med Magne Skjævesland 

Konsert – TAUS, ei vokalgruppe 

 

Ungdomslaget Framsteg sitt lokale på Rossland og på sjukeheimen: 

Ein gamaldags skuledag – Med Rune Alver og Eilert Løtveit. 

 

 

Leiar og nestleiar i Eldrerådet har jamlege møte med ordførar.  

 

Eldrerådet får innkalling m/sakspapir og protokoll frå Utval for drift og utvikling og Utval for 

levekår.  

Erling Rønnestad refererer i Eldrerådet frå møte i UDU og Stian Lavik refererer frå møte i 

ULK. 

Innkalling og sakspapir har vorte sendt den lokale pressa, Meland Helselag Eldresenter, 

Meland Helselag, biblioteka, ordførar og rådmann. 

Møtebok frå møta vert sendt dei same, samt sekretær for Utval for leverkår og Utval for drift 

og utvikling. 

 

Eldrerådet har hatt møte der tilsette i administrasjonen har orientert om følgjande: 

 

 Rådgjevar Ronny Landaas orienterte om universell utforming på Sagstad skule og 

Grasdal skule. 

 Plankonsulent Anne Lise Næs Olsen orienterte om oppstart detaljregulering på 

Mjåtveit. 

 Plansakansvarleg Alexander Helle orienterte om utbygging på Rylandshøgda. 

 Rådgjevar plansaker Kjersti Møllerup Subba orienterte om reguleringsplan Holme 

forretningsområde. 

 Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte om budsjett 2016. 

 Rådmann Ingvild Hjelmtveit orienterte om budsjett 2017. 

 

 

I Lov om Eldreråd av 08.11.1991 står det m.a.: 

 

«Eldrerådet er eit rådgjevande organ for kommunen. Alle saksdokument skal leggjast 

fram for rådet i god tid før kommunestyret handsamar sakene. Eldrerådet skal ha til 

handsaming alle saker som gjeld levevilkåra for eldre.» 

 

 

 

 



Eldrerådet sine oppgåver: 

 

I odelstingsproposisjonen vert det nemnd ein del sakstypar som eldreråda skal ha til 

handsaming. Dette gjeld m.a. økonomiplan og kommuneplan - tiltak og planar i helse- og 

sosialsektoren - bustadprogram og reguleringsplanar - samferdselssaker og 

kommunikasjonsplanar - kulturelle og andre kommunale tiltak som vedkjem eldre. 

 

Eldrerådet er eit partipolitisk uavhengig råd, som arbeider på tvers av partigrensene.   

Det skal vere orientert om levevilkåra for eldre i kommunen og følgja med at saker som gjeld 

dei eldre sine interesser vert ivaretatt på ein god måte. 

  

Eldrerådet ber om at kommunalavdelingane, råd og utval er vakne for kva saker som gjeld 

"levevilkåra for eldre", slik at Eldrerådet får sakene før det vert gjort endeleg vedtak. 

 

 

Frekhaug 27.01.2017 

 

 

 

FELLESRÅDET I MELAND 

 

 

Sigurd Knudsen 

leiar 

________________ 

 

Randi Hilland 

Sekretær 
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